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W niniejszym dokumencie zawarta jest errata, objasnienia oraz
odpowiedzi na najczesciej zadawane pytania do gry Eldritch
Horror: Przedwieczna Groza oraz rozszerzeni Zaginiona Wiedza
i Gdry Szaleristwa.

Aktualizacja: 24.03.2014.

s,
ERRATA

& Tekst na arkuszu badacza Charliego Kane’a powinien
brzmie¢: ,,Akcja: Wybrany inny badacz moze natychmiast
wykona¢ 1 dodatkows akcje.”

o Tekst karty Artefaktu Rubin z R’lyeh powinna brzmie¢:
»Raz na rundg, podczas Fazy Akcji, mozesz poswigci¢
1 Poczytalnosci i wykona¢ 1 dodatkows akeje.”

& W almanachu, na stronie 12, czwarty punkt w sekcji
»Zwyciestwo/przegrana® powinien brzmieé: ,Jesli w Fazie
Mitéw nie mozna dobra¢ karty Mitéw, Faza Mitéw
sie koniczy. Nastepnie, jesli badacze nie zwycigzyli,
przegrywaja gre.”
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a: o Tekst kart zaklecia Zglebianie pustki (nr. 3 i 4) jest bfedny.
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NA]CZESCIE] ZADAWANE PYTANIA

Ponizej przedstawiono odpowiedzi na najczesciej zadawane
pytania, uporzadkowane tematycznie.

PODSTAWOWE ZASADY

P: Czy badacz moze rozpatrzyc aktywowany efekt kilka razy?

O: Nie. Aktywowany efekt jest rozpatrywany doktadnie jeden
raz, za kazdym razem kiedy jest aktywowany.

Przyktadowo, efekt ,,Pozyczki bankowej” aktywuje si¢ jeden raz,
kiedy badacz wykonuje akcj¢ Pozyskania Zasobéw. W zwiazku
z tym, badacz nie méglby rozpatrzy¢ tego efektu wiecej niz raz
aby doda¢ wigcej niz dwa sukcesy do wynikéw testu.

P: Czy badacz moze skorzystac ze zdolnosci, ktdra pozwala rzuci¢
mu ,dodatkowq” koscig, po tym jak wykonat rzut dla tego testu?

O: : Nie. Kiedy badacz rozpatruje test, musi zadeklarowa¢
wszelkie dodatkowe kosci przed wykonaniem rzutu.

P: Kiedy dziata zasada minimum jednej kosci podczas testu?

O: Podczas wykonywania testu, badacz najpierw oblicza
pule kosci, czyli dodaje warto$¢ umiejgtnosci, ulepszenia,
modyfikator testu, premie, dodatkowe kosci itd. Nastepnie
wykonuje rzut swoja pula kosci. Jesli w tym momencie
pula zawiera zero lub mniej kosci, badacz rzuca zamiast
tego jedna koscia.

P: Co sig dzieje, kiedy jakis efekr pozwala badaczowi przerzucié
do dwich kosci, ale rzuca on tylko jedng koscig?

O: Badacz moze wykorzystad ten efekt aby przerzuci¢ jedna
kos¢. Nie moze wykorzysta¢ go aby przerzuci¢ pojedyncza
ko$¢ wigcej niz raz.

P: Czy kazdy rzut uznaje si¢ za test?

O: Nie. Efekt, ktéry nakazuje rzuci¢ okreslong liczbe kosci,
taki jak efekt & na stanie Klatwa, nie sg testami. Takie rzuty
nie mogg by¢ przerzucane lub modyfikowane przez efekty,
ktére odnosza sie do testéw.

P: Czy efekty, w ktdrych tresci wystgpuje stowo ,mozesz”, ,,albo”
lub ,chyba ze” sq opcjonalne?

O: Tak. Efekty w kedrych tresci wystepuje stowo ,mozesz”,
»albo” lub ,,chyba ze” daja badaczowi wybér. Jesli dany efeke
zawiera stowo ,mozesz”, badacz wybiera czy rozpatrzy¢ ten
efeke czy nie.

Jesli dany efekt zawiera stowo ,,albo”, badacz wybiera jeden
z efektdw rozdzielonych przez stowo ,,albo”.

Jesli dany efekt zawiera stowa ,,chyba ze”, badacz moze
rozpatrzy¢ efekt po stowach ,chyba ze”. Jednakze, jezeli

nie chce lub nie moze rozpatrzy¢ tego efektu, musi rozpatrzy¢
efekt poprzedzajacy stowa ,chyba ze”.
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Plik do druku z poprawionymi rewersami mozna znalez¢ pod
adresem: http://www.galakta.pl/new_galakta/pliki/Image/
Eldritch/Zglebianie_pustki_Zaginiona_Wiedza.pdf
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P: Jesli badacz wybiera jakis efekt, to czy ten efekt moze zostal
anulowany?

O: Tak. Efekt, ktéry wybiera badacz, moze zosta¢ anulowany
przez inny efekt. W takim wypadku wybdr badacza nie zostaje
zanegowany. Przyktadowo, badacz musi odrzucié¢ 2 zaklecia,
chyba ze straci 2 poczytalnosci. Jesli badacz zdecyduje sig straci¢
poczytalnos¢, moze anulowaé ten efekt korzystajac w Whiskey
lub zaklecia Wzbudzenie mestwa.

BADACZE

P: Jesli badacz korzysta z efektu, kidry odnosi sig do ,badaczy”
lub ,badacza’, to czy ten efekr zadziata na tego badacza?

O: Tak. O ile tres¢ efektu nie brzmi ,,pozostali badacze” albo
»inny badacz”, ten efekt moze wplyna¢ na dowolnego lub
wszystkich badaczy, wlaczajac w to tego, ktéry korzysta

z danego efektu.

P: Co sig dzieje jesli startowe wyposazenie nowego badacza jest
aktualnie wykorzystywane przez innego badacza?

O: Kiedy gracz wybiera nowego badacza, otrzymuje
poczatkowe wyposazenie tego badacza z talii, stosu kart
odrzuconych badz rezerw. Jesli poczatkowe wyposazenie
nie znajduje si¢ w zadnym z tych miejsc (na przyklad jest
w posiadaniu innego badacza lub pokonanego badacza),
nowy badacz rozpoczyna bez tego wyposazenia.

P: Kiedy badacz zostaje pokonany, to czy nowo wybrany badacz

. moze otrzymac zeton gldwnego badacza pod koniec fazy Mitéw?

O: Tak. Zaré6wno wybér nowego badacza jak i przekazanie
zetonu gléwnego badacza ma miejsce ,,na koniec fazy Mitéw”.
Gléwny badacz wybiera kolejno$¢ rozpatrywania efektéw
zachodzacych w tym samym momencie, wicc nowy badacz
moze zosta¢ wybrany a nastgpnie gtéwny badacz moze
przekaza¢ mu zeton.

P: Czy jesli wszyscy badacze zostang pokonani w tym samym
czasie, to czy wowczas przegrywajq gre?

O: Nie. Na koniec fazy Mitéw, kazdy pokonany badacz
wybiera nowego badacza, ktérym bedzie grat dalej. Jednak
w przypadku, kiedy pokonanie gracza spowodowatoby jego
wyeliminowanie (np. jesli przedwieczny si¢ przebudzit),
wszyscy gracze moga zosta¢ wyeliminowani. W takim
wypadku badacze przegrywaja gre.

P: W jaki sposéb dziala zdolnos¢ akcji Charliego Kanea?

O: Zdolno$¢ akgji Charliego Kane’a moze pozwoli¢ innemu
badaczowi wykona¢ dodatkowa akeje, niezaleznie od tego czy
ten badacz wykonywat juz akcje w tej rundzie, czy nie. Jednakze
ten efekt nie moze wplyna¢ na Wstrzymanych badaczy.
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_PRZEDWIECZNI 1 TAJEMNICE

P: Jesli trzecia Tajemnica miataby zostad rozwiqzana na koniec
Jazy Mitéw, ale badacze przegrali w trakcie tej fazy, to czy badacze
Jednoczesnie wygrywajq i przegrywajg?

O: Nie. Jedli badacze przegraja podczas rozpatrywania karty
Mitéw, faza Mitéw nie dobiega korica, a trzecia Tajemnica nie
zostaje rozwiazana.

Przyktadem sytuacji, w ktdrej badacze jednoczesnie wygrywaja
i przegrywaja gre w tym samym momencie moze by¢ moment,
kiedy pozostat ostatni badacz walczacy z poteznym potworem
Chtulhu, a jego test # powoduje, ze zaréwno Chtulhu jak i ten
badacz zostaja pokonani jednoczesnie.

P: Co robig zetony Plugastwa na torze Omenu w rozgrywce
praeciwko Azathothowi?

O: Kiedy Omen przesuwa si¢ na zielone pole, Zagtada
postepuje o jeden za kazdy zeton Plugastwa na tym polu.
Nalezy pamigtad, ze zetony Plugastwa umieszczane na zielonym
polu nie zastepuja tego pola. Ten postep zagtady odbywa si¢
dodatkowo do normalnego post¢pu wynikajacego z bram

z zielonym symbolem Omenu znajdujacych si¢ na planszy.

P: Co sig dzieje w rozgrywce przeciwko Yigowi, kiedy badacz
zostaje pokonany a Yig juz sig przebudzit?

O: W przeciwietistwie do innych Przedwiecznych, kiedy badacz
zostaje pokonany nie zostaje wyeliminowany. Ten gracz wybiera
nowego badacza, tak jakby Przedwieczny si¢ nie przebudzit.

W YPOSAZENIE 1 STANY

P: Czy badacz moze zdecydowad si¢ na odrzucenie wyposazenia,
ktdrego nie chee juz posiadac?

O: Nie. Badacz nie moze po prostu odrzuca¢ niechcianego
wyposazenia. Jednakze moze wymieni¢ je z innym badaczem
lub odrzuci¢ je kiedy nakazuje mu to jakis efekt.

P: Czy artefakt Groteskowa statuetka moze zapobiec utracie
poczytalnosci przez innych badaczy?

O: Nie. Drugi efekt artefaktu Groteskowa statuetka pozwala
wyda¢ badaczowi jedng wskazowke aby zapobiec utracie przez
niego poczytalnosci z jednego Zrédta. Nie pozwala mu jednak
na zapobiegniccie utraty poczytalnosci przez innych badaczy.

P: Czy zaséb Kwarantanna lub zaklgcie Usmiercenie mogq
spowodowad utrate zdrowia przez poteznego porwora?

O: Tak. Efekty, ktére powodujg utratg zdrowia przez potwory,
takie jak Kwarantanna lub zaklecie Usmiercenie moga
powodowad jego utrate przez potezne potwory.

P: Cgzy efekt, ktdry zapewnia premie do & podczas
rozpatrywania efektow zaklgcia wlicza sig do testu N na awersie
karty zaklgcia?
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O: Tak. Catos¢ tekstu kérty zaklecia to efekt tego zaklecia.
W zwiazku z tym, podczas rozpatrywania testu S z awersu
karty zaklecia, badacz uwzglednia jedng premi¢ do S&.

P: Jesli badaczowi nie uda si¢ rzucic zaklgcia Uwigd, to czy
w dalszym ciggu moze uzyc innego zaklgcia lub zasobu aby
ugyskac premie do W podczas spotkania walki?

O: Tak. Decyzja o rozpatrzeniu zaklecia Uwiad nie
uniemozliwia badaczowi wykorzysta¢ innych efektow
w celu modyfikagji testu SP.

P: Czy badacz moze skorzystal z zaklecia Mgly Releb kiedy na
Jjego polu nie ma zadnych potwordw?

O: : Tak. Zaklecie Mgty Releh nie wymaga aby badacz
znajdowat si¢ na polu, na ktérym znajduja si¢ jakies
potwory. Jednakze badacz w dalszym ciagu poniesie wszelkie
konsekwencje rozpatrzenia efektu zaklecia.

P: Czy badacz moze uzyc zaklecia Mgly Releh aby spotkac tylko

nicktdre potwory na swoim polu zamiast wszystkich?

O: Nie. Jedli badacz zda test S zaklecia Mgly Releh, wybiera
spotkanie, tak jakby na jego polu nie znajdowaly si¢ zadne
potwory, lub normalnie spotyka wszystkie potwory na swoim

polu.

P: Kiedy rzucane jest zaklecie Blogostawieristwo Izydy albo
Zglebianie pustki, w ktdrym dokladnie momencie nalezy wybrad
badacza?

* O: Rozpatrujac efekty Blogostawieristwa Izydy lub Zglebiania

pustki nalezy wybra¢ badacza przed rozpatrzeniem testu .
Ten wybdr jest dokonywany niezaleznie od tego czy test si¢
powiedzie czy nie.

P: Jesli badacz otrzymuje stan podczas akcji odpoczynku, to czy
moze rozpatrzyc efekt ,,gdy wykonujesz akcje odpoczynku” tego

stanu?

O: Nie. Wszystkie efekty dziatajace ,,gdy wykonujesz akcje
odpoczynku” dziataja w tym samym momencie, kiedy badacz
wykonuje t¢ akcje. Wszelkie stany, ktére zdobywa w ich wyniku
nie zadziataja do momentu wykonania przez niego kolejnej
akeji odpoczynku.

P: Czy badacz posiadajacy stan Zagubiony w czasie i przestrzeni
moze zostac przemieszczony praez innego badacza za pomocq
czaru Zglebianie pusthi?

O: Nie. Jesli efekt wskazuje ze badacz nie moze si¢
przemieszczad, tak jak w przypadku stanu Zagubiony

w czasie i przestrzeni albo Uwigzienie, ten badacz nie
moze si¢ przemieszczaé, ani nie moze by¢ przemieszczany

przez zadne efekty.

P: Czy badacz odzyskuje dodatkowe zdrowie i poczytalnosé

z efektow, takich jak zaklgcie Stowa uzdrowienia, jesli posiada
stan, ktdry zabrania mu odzyskiwad zdrowie lub poczytalnosé
podczas akcji odpoczynku?
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O: Nie. Badacz posiadajacy stan, ktdry zabrania odzyskiwa¢
zdrowie lub poczytalno$é, taki jak Zatrucie, nie moze
odzyskiwa¢ zdrowia lub poczytalno$ci podczas akgji
odpoczynku, waczajac w to dodatkowe zdrowie i poczytalnosé
z innych efektéw dziatajacych podczas akeji odpoczynku.

Efekty, ktére powoduja odzyskanie zdrowia lub poczytalnosci
bez wykonywania akcji odpoczynku, takie jak efeke Prywatnej
opieki, normalnie wptywaja na tego badacza.

AKCIJE 1 WSTRZYMANI BADACZE

P: Czy ,dodatkowa” akcja badacza moze zostaé wykorzystana do
wykonania tej samej akcji, ktdrg wykonat on juz w tej turze?

O: Nie. Badacz moze wykona¢ dang akgje tylko raz w kazdej
rundzie, nawet jesli ma mozliwo$¢ wykonania dodatkowej akgji,
na przyktad przy uzyciu artefaktu Rubin z R'lyeh albo zdolnosci
Charliego Kane’a.

P: Czy badacz moze zostac wstrzymany wigcej niz raz?

O: Nie. Bycie wstrzymanym ponownie bedac juz wstrzymanym
nie ma zadnego efektu. Jesli badacz jest wstrzymany, nie moze
zdecydowad, ze zostaje wstrzymany aby opfacic jakis efekt.

P: Co sig dzieje jesli badacz zostaje wstrgymany podczas
wykonywania swojej akeji?

O: Jesli badacz zostaje wstrzymany w fazie akgji, natychmiast
koriczy aktualnie rozgrywang akgje, traci wszystkie pozostate
akgje i zamiast tego konczy swoja ture. Jesli badacz nie posiada
juz akgji, ktére moze stracié, nie zostaje wstrzymany i bedzie
mogt wykonywa¢ akcje w kolejnej rundzie.

P: Jesli gldwny badacz lub grupa badaczy wybiera badacza, ktéry
zostanie wstrzymany, to czy badacz moze zanegowac ten efekt za
pomocq zasobu Zegarek kieszonkowy?

O: Tak: Zegarek kieszonkowy lub zdolno$¢ pasywna Marka
Harrigana powoduje, ze badacz nie moze zosta¢ wstrzymany,
chyba ze zdecyduje si¢ na to by oplaci¢ jakis efekt. W tym
wypadku jest mozliwo$¢ wyboru, ale nie wiaze si¢ z optaceniem
efektu. Ta zasada obowiazuje niezaleznie od roli tego badacza
w podejmowaniu decyzji, nawet jesli gtéwnym badaczem jest
Mark Harrigan lub posta¢ z Zegarkiem kieszonkowym

i wybierze samego siebie.

P: Czy badacz moze uzyc akcji z jakiegos elementu wielokrotnie
jesli posiada dostep do killu kopii tego samego elementu?

O: Tak. Badacz moze uzy¢ akeji kazdego elementu, ktéry
posiada, maksymalnie raz na runde.

Przyktadowo, badacz moze wykona¢ akgcje lokalna stanu
Uwigzienie innego badacza na swoim polu jako pierwsza akeje,
a nastegpnie wykonac ta samg akeje ze stanu Uwigzienie innego
badacza na tym samym polu jako druga akeje.
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SPOTKANIA T WALKA

P: Czy badacz moze rozpatrzyé efekt ,,moze podjaé spotkanie”
kiedy na jego polu znajduje si¢ potwdr?

O: Nie. Efekty brzmiace ,moze podja¢ spotkanie” sa
traktowane jak kazda inna mozliwo$¢ podecia spotkania.
Badacz musi spotka¢ wszystkie potwory na swoim polu.
Nastepnie, jedli na jego polu nie ma zadnych potworéw, moze
rozpatrzy¢ ten efekt jako dodatkowe spotkanie.

Jesli efekt brzmi ,,zamiast rozpatrywaé spotkanie”, tak jak na
karcie stanu Uwiezienie, dany efekt moze by¢ rozpatrzony na
polu, na ktérym znajduje si¢ potwor.

P: Dlaczego niektére spotkania badawcze nie dajg badaczowi
wskazdwki?

O: Niektére spotkania badawcze nie pozwalaja badaczowi
sotrzymac tej wskazéwki”. Zamiast tego czgsto zapewniaja
badaczowi inne korzysci — na przyktad zdobycie artefaktu lub
cofnigcie zagtady.

P: Dlaczego nicktore spotkania badawcze nie dajg badaczowi
wskazdwki?

O: Niektére spotkania badawcze nie pozwalaja badaczowi
sotrzymac tej wskazowki”. Zamiast tego czgsto zapewniaja
badaczowi inne korzysci — na przyktad zdobycie artefakeu lub
cofniecie zagtady.

P: Czy badacz moze uzyc kilku broni podczas walki?

O: Badacz moze zastosowaé do testu pojedyncza premie.
Jednakze moze uzy¢ dowolnych innych efektéw swojego
wyposazenia. Przyktadowo, badacz posiada Bicz oraz
Auomatyczng .45. Moze zastosowaé premig +3 do U ze swojej
.45 zamiast +1 z Bicza, a péZniej moze przerzuci¢ jedng kos¢,
korzystajac z drugiego efektu Bicza.

MiTy, BRAMY 1 POTWORY

P: Jesli efekt karty Mitéw powoduje, ze nastgpna karta Mitéw ma
zostad rogpatrzona, to czy symbole na dodatkowej karcie Mitéw
rowniez sq rozpatrywane?

O: Tak. Podczas rozpatrywania karty Mitdéw wszystkie jej
elementy musza zosta¢ rozpatrzone (o ile to mozliwe). Jesli
efekty karty Mitéw nakazuje rozpatrzy¢ kolejna kartge Mitéw,
wszystkie elementy dodatkowej karty réwniez musza zosta¢
rozpatrzone.

P: Czy zamknigcie bramy i jej odrzucenie to to samo?

O: Nie. Pomimo tego, ze zamkniecie bramy skutkuje jej
odrzuceniem, odrzucenia bramy nie traktuje si¢ jak jej
zamknigcia. Przyktadowo, jesli efekt miatby odrzuci¢ brame
kiedy w grze znajduje si¢ karta Mitéw Tajemnicze $wiatta, nadal
jest rozpatrywany, pomimo tego ze zgodnie z trescig karty ,nie
mozna zamykaé bram”.
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P: Kiedy rozpatrywane sq efekty rozmnozenia potwora?

O: Kiedy potwdr jest rozmnazany, jego efekt ,kiedy ten potwér
jest rozmnazany’ jest natychmiast rozpatrywany jako czgsé
efektu, ktéry rozmnozyt potwora.
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P: Czy szlaki prowadzqce poza krawedz planszy ltgczq si¢ ze
szlakami po przeciwnej stronie planszy?

O: Tak. Szlaki prowadzace poza krawedz planszy tacza sie

z odpowiadajacymi im szlakami po przeciwnej stronie planszy.
Przyktadowo, Tokio i pole 2 s3 sasiadujace, potaczone szlakiem
morskim.
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